
P r o t o k ó ł  Nr IX 
 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 17 maja 2011 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady rozpoczęły się o godzinie 1600, 
a zakończyły o godz. 1710.  W obradach sesji uczestniczyli wszyscy, tj. 15 radnych.  
 Lista obecności jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
                             
          Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
- wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Szydłów w drodze zakupu od pana 

Wiesława Skotnickiego niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 
- likwidacji zakładu budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Szydłowie. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1.  
 
Obrady IX sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy – pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych oraz 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG i sołtysów. 
 
Ad.  2. 
 
Na podstawie listy obecności radnych przewodniczący stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad IX 
sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnienia.  
Przewodniczący RG – zgłosił wniosek aby do porządku obrad dodać jeden projekt 
uchwały - Nr IX/ 40/ 2011 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Szydłów na lata 2011- 2020. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym radni zaproponowany wniosek przyjęli 
jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad wraz  
z dokonaną zmianą i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym porządek obrad IX 
sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy. Poprosił radnych o zgłaszanie uwag co do tego protokołu. 
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Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
protokół z VIII sesji RG został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4. 
  
W tym punkcie porządku Obrad radni zgłosili zapytania i interpelacje i tak: 

- radny Krzysztof Ćwiek powiedział, że na piśmie ma cztery pytania do Wójta 
Gminy i prosi również o odpowiedź na piśmie, gdyż zdaje sobie sprawę, że  
w chwili obecnej Wójt nie będzie mógł odpowiedzieć od razu i tak: 
1) ile zmian (przeprojektowań i doprojektowań) w inwestycjach realizowanych 

w Szydłowie, tj. rewitalizacji Szydłowa i kanalizacji wykonano dodatkowo 
od momentu rozpoczęcia prac, 

2) jaką kwotę brutto pochłonęły te zmiany,  
3) ilu mieszkańców i na jaką kwotę dokonało już wpłat na przyłącza 

kanalizacyjne, 
4) na jakim koncie w budżecie gromadzone są te środki. 

     Zwrócił się również z pytaniem do Przewodniczącego RG dlaczego materiały    
     na sesję dostał dopiero  w piątek, a nie jak powinien otrzymać w terminie 7 dni   
     przed sesją  
     Zadał także pytanie Wójtowi Gminy dlaczego nie wszyscy radni zostali  
     zaproszeni na spotkanie zorganizowane przez Wójta Gminy z nauczycielami  
     i rodzicami uczniów.    

      -   radny Jerzy Klamczyński – zapytał o drogę w kierunku Wolicy. 
 
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac w okresie między sesjami i tak: 

- kamień i rumosz został rozwieziony, pozostała tylko rezerwa Wójta, wspólnie  
z pracownikiem UG -  Sławomirem Kręciszem dokonają objazdu dróg  
i zobaczą gdzie te rezerwę rozdysponować, 

- odbył spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych u Dyrektora Suski,  
- sprawa EZGOK w Rzędowie - została przedłużona przynależność gmin do 

tego Związku, 
- odbył spotkanie z wykonawcą i inspektorem nadzoru w sprawie rewitalizacji 

Rynku w Szydłowie, 
- zakończyła się sprawa o odszkodowanie od Gminy za wycinkę drzew  

i krzewów, którą założył pan Jerzy Ogórek – sprawę tę powód przegrał,  
- odbyło się spotkanie  z mieszkańcami w sprawie kanalizacji – wiele spraw 

udało się wyjaśnić i wśród mieszkańców nastąpił jakiś przełom, po tym 
spotkaniu 20 osób podpisało umowy na przyłącza, 

- odbył spotkanie z panem Makuchem w sprawie monitoringu w Gimnazjum,  
- zrezygnował wykonawca boiska w Rudkach, będziemy musieli potrącić mu 10 

% za zerwanie umowy, 
- odbyło się spotkanie w szkole w Solcu z Radą Pedagogiczną i mieszkańcami,  
- spotkanie z nauczycielami w Szkole Podstawowej w Szydłowie 

przygotowywane było od stycznia i informował na ostatniej sesji radnych,  
w którym dniu odbędzie się to spotkanie.   
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Ad. 6. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania  
i uchwalania projektów uchwał. 
Pierwszy projekt uchwały jaki został przedstawiony dotyczył zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011- 2020. Przewodniczący obrad 
poprosił - Skarbnika Gminy o szczegółowe wyjaśnienie tej uchwały.  
Skarbnik Gminy pani Alicja Kłonicka zabierając głos wyjaśniła, że zmiany 
wprowadzane do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011-
2020 wynikają ze zmiany wielkości środków przeznaczonych z budżetu Gminy na 
realizację zadania pn.: „e-Świętokrzyskie. Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej – 
informatyzacja jednostek samorządu terytorialnego”. 
Jednocześnie Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła zmiany  budżetu jakie zostały 
przygotowane na dzisiejszą sesję RG i tak w planie dochodów zwiększa się: 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo – o kwotę 42.541,00 zł, 
- dział 600 - Transport i łączność – o kwotę 52.881 zł, 
- dział 926 - Kultura fizyczna –  o kwotę 31.115 zł. 
Ogółem dochody zwiększa się o kwotę 126.537,00 zł z tytułu dofinansowania 
inwestycji w ramach działania „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” realizowanej 
przez Lokalną Grupę Działania „Białe Ługi”. 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 758 - Różne rozliczenia – rozdział 75818 - zmniejsza się rezerwę ogólną  
  o kwotę15.463,00 zł, 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo – do zadania inwestycyjnego „Budowa zatoki    
  postojowej dla 10 samochodów wraz z placem zabaw dla dzieci w Brzezinach” 
  wprowadza się środki pochodzące  z dofinansowania z UE w kwocie 42.541,00 zł,  
- dział 600 - Transport i łączność – do zadania inwestycyjnego „Zagospodarowanie   
  terenu na parking w Kotuszowie” wprowadza się środki pochodzące  
  z dofinansowania z UE w kwocie 52.881 zł oraz środki własne w kwocie 
  10.000,00 zł. 
  Ponadto zwiększono wydatki o kwotę 6.000 zł z przeznaczeniem na zakup działki    
  pod drogę od pana Skotnickiego Wiesława. 
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa – zwiększa się wydatki o kwotę 5.000 zł 
  z przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej oraz opłaty i składki, 
- dział 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75022 - Rady gmin - zwiększa się  
  wydatki o kwotę 2.000 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów biurowych  
  i dokonuje się przeniesienia środków pomiędzy paragrafami o kwotę 520 zł  
  w rozdziale - promocja jst, 
- dział 756 – Dochody od osób prawnych i od osób fizycznych – zwiększa się o kwotę  
  3.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych – przesyłki pocztowe. 
- dział 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się o kwotę 16.000 zł  
  z przeznaczeniem na zakup programów finansowo-księgowych i płacowych do  
  obsługi szkół, 
- dział 852 – Opieka społeczna – w rozdziale 85202 dokonuje się zmniejszenia    
  środków o kwotę 11.851,00 zł, a zwiększa się rozdział 85213 o kwotę 1.073,00 zł   
  jako wkład własny do realizacji zadań z zakresu opieki społecznej dotyczących  
  składek na ubezpieczenia zdrowotne oraz rozdział 85216 o kwotę 10.778,00 zł jako  
  wkład własny do realizacji zadań z zakresu opieki społecznej na dofinansowanie  
  zasiłków stałych, 
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- dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zwiększa się o kwotę   
  100.000 zł z przeznaczeniem na dotację dla Zakładu Gospodarki Komunalnej na  
   budowę wodociągu w Księżej Niwie, 
- dział 926 - Kultura fizyczna - do zadania inwestycyjnego „Budowa zespołu boisk  
  sportowych w Rudkach” wprowadza się środki z UE w kwocie 31.115 zł.  
Uwag lub zastrzeżeń do przedstawionych projektów uchwał nie było.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011- 2020  
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr IX/ 40/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2011 rok i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała 
została uchwalona jednogłośnie – 15 głosów „za”.        
  

U C H W A Ł A Nr IX/ 41/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt uchwały przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Gminy 
dotyczył wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Szydłów w drodze zakupu od 
pana Wiesława Skotnickiego niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
o powierzchni 0,0534 ha, który zwiększy zasób mienia komunalnego i pozwoli na 
poszerzenie drogi gminnej łączącej ul. Kazimierza Wielkiego z budowaną 
oczyszczalnią ścieków w Szydłowie.     
Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt tej uchwały był przygotowany na 
poprzednią sesję ale wówczas nie mieliśmy w budżecie gminy zagwarantowanych 
środków na zakup tej nieruchomości dlatego nie została przegłosowana. 
Radny Krzysztof Ćwiek powiedział, że jest to nieruchomość o powierzchni około 5 
arów i przeliczając kwotę jaką mamy zapłacić to wychodzi za 1 ha ponad 100.000 zł, 
jak na naszą gminę jest to kwota bardzo wysoka.  
Sołtys z Szydłowa zabierając głos powiedział, że za grunty wykupywane pod budowę 
drogi Chmielnik -  Staszów płacą po 14 zł za 1 m2. 
Wójt Gminy poinformował, że rozmawiał również z panem Kozakiem, który ma 
nieruchomość sąsiadującą z panem Skotnickim ale zażądał on 20 zł za 1 m2,  
a u pana Skotnickiego wychodzi około 10,50 zł.  
Innych uwag lub zastrzeżeń do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona 12 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”  i 2 głosach „przeciw”. 
 

U C H W A Ł A  Nr IX/ 42/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały dzisiejszej sesji dotyczył likwidacji zakładu budżetowego – 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szydłowie.  
Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że likwidacja Zakładu Gospodarki Komunalnej          
w Szydłowie i włączenie zadań realizowanych dotychczas przez tę jednostkę do 
zadań Urzędu Gminy stworzy możliwości występowania do Urzędu Skarbowego  
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o zwrot podatku VAT z tytułu realizowanych inwestycji gminnych.  
Pracownicy z ZGK zostaną zatrudnieni w UG i byłby to referat UG. 
Pani Małgorzata Samborska – kierownik ZGK zabierając głos powiedziała, że Urząd 
Gminy szuka pieniędzy, ale ZGK jest w bardzo dobrym stanie i najlepszym 
rozwiązaniem byłoby przekształcić go w spółkę prawa handlowego.  
ZGK płaci rocznie do UG 70.000 zł z tytułu podatku od nieruchomości. 
Mieszkaniec Szydłowa pan Stanisław Wojterski powiedział, że jest to najlepsze 
posunięcie Wójta Gminy w okresie jego zarządzania Gminą, zapytał tylko dlaczego 
tak późno.    
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał, czy nie zwiększą się koszty utrzymania referatu  
w UG w związku ze zmianą statusu pracowników, będzie im przysługiwać wysługa lat 
i nagrody jubileuszowe. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w chwili obecnej pracownikom ZGK również 
przysługują takie świadczenia. 
Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym 11 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 2 głosach „przeciw” 
Rada Gminy uchwaliła tę uchwałę.  
 

U C H W A Ł A Nr IX/ 43/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 7. 
 
Odpowiedzi na zapytanie i interpelację radnych dotyczącą terminów zwoływania sesji  
i materiałów przesyłanych na sesję udzielił Przewodniczący RG – Janusz Juszczak. 
Powiedział, że stara się dotrzymywać terminów ale nie raz są takie przypadki, że 
sesja musi być zwołana w ciągu 3 dni tak jak np. dzisiejsza sesja, a zawiadomienia 
radni otrzymali w piątek. Konieczność zwołania sesji wynikła z faktu, że w dniu 18 
maja br. mają być podpisane umowy i w związku z tym należy dokonać zmian  
w budżecie gminy celem zabezpieczenia środków finansowych na realizację zadań 
objętych tymi umowami, a zgodnie z § 25 Statutu Gminy jest możliwość zwołania 
sesji w terminie krótszym niż ustawowy . 
Pani Skarbnik Gminy poinformowała, że taka sytuacja może wystąpić jeszcze do 30 
maja br. - będzie zmuszona wnioskować do przewodniczącego RG o zwołanie  
w trybie pilnym sesji w związku ze zwrotem akcyzy za paliwo, gdyż do dnia 
dzisiejszego nie ma żadnych informacji o przekazanych środkach na akcyzę, 
 a termin wypłaty przewidziany jest do 31.05.2011 r.   
Wójt Gminy odpowiadając na zapytania i interpelacje radnych powiedział, że radny 
Krzysztof Ćwiek dostanie odpowiedź na piśmie na przedstawione problemy. 
W sprawie zbierających się wód opadowych obok działki pana Kazimierza Bosia -
będzie spotkanie z wykonawcą i inspektorem nadzoru  to przedstawi ten problem.     
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- sołtys Szydłowa – pan Stanisław Józefowski powiedział, że diety radnych zostały  
  zwiększone i wypadałoby również podwyższyć diety sołtysom, 
- radny Graca Tadeusz zapytał o sprawę rzekomego pisma WIOŚ.   
   Wójt Gminy odpowiedział, że  na Policji podał nazwisko podejrzanego, 
   a Prokuratura i Policja ma 2 miesiące na wyjaśnienie sprawy. 
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  Wójt poinformował, że w dniu 19 maja br., w czwartek o godz. 1400  odbędzie się    
  spotkanie z Komitetem Organizacyjnym Święta Śliwki i jeśli któryś z radnych będzie   
  zainteresowany to może wziąć udział w spotkaniu.  
- pani Bożena Wójcik – sołtys  Solca poprosiła Wójta Gminy o 1 samochód rumoszu  
  na drogę za remizą i szkołą gdyż nie da się tam przejechać. 
- radny Krzysztof Ćwiek odczytał i złożył na ręce Przewodniczącego RG informację  
  o powołania Klubu radnych PSL w składzie: Krzysztof Ćwiek, Tadeusz Graca,  
  Stanisław Buszko, Katarzyna Skuza i Andrzej Pasternak 
  Przewodniczącym Klubu Radnych został wybrany Krzysztof Ćwiek.   
- radny Ireneusz Jastrząb poinformował, że w Potoku, na placu GS przy ogrodzeniu    
  rośnie drzewo, które jest bardzo pochylone i zagraża bezpieczeństwu w ruchu  
  drogowym, zapytał również  kiedy grunty gminne położone w Potoku będą  
  wystawione do sprzedaży.  
 
Ad. 9. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany  
i dokonał zamknięcia obrad IX sesji Rady Gminy Szydłów.          
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 

                                                                                                                                                                                                      


